
Kangaatsiaq, 17. maj 2013

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til  
Naalakkersuisut.
(Medlem af Inatsisartut Hans Aronsen, Inuit Ataqatigiit)

Spørgsmål:

1. Har Naalakkersuisut aktuelle tiltag igang i forhold til  en forhøjelse af kvoterne på 
hellefisk i forvaltningsområderne Disko, Upernavik samt Uummannaq?

2. Hvis dette er tilfældet, hvorledes begrunder Naalakkersuisut dette skridt i forhold til 
et bæredygtigt fiskeri og eksport?

3. Såfremt  tiltaget  kun  angår  fiskeri  efter  hellefisk,  er  det  så  hensigten  at  de 
nugældende fiskefelter/områder skal afgrænses tydeligt i licensfiskeriet?

4. Hvor vigtigt anses bæredygtighedsprincippet i forhold til Grønlands officielle politik 
om et bæredygtigt fiskeri?

5. Hvilket grundlag hviler evt. forhøjelser af kvoterne på?  Bygger dette på gætterier 
eller på pålidelige fangstdata- og indberetninger?

6. Hvis en forhøjelse af kvoterne bliver en realitet, er det så Naalakkersuit’s hensigt at 
dette skal ske ved, at udenskærs kvoten bliver beskåret og overført til det kystnære 
fiskeri efter hellefisk?

7. Hvorledes skal vi forsvare kvoteforhøjelsen, når vores samhandelspartnere og afta-
gere  af  vores  fiskeprodukter  stiller  sig  kritiske  overfor  at  vi  ikke  overholder  et 
bæredygtigt fiskeri?

8. Endelig  vil  jeg spørge  om de indhandlede mængder af  hellefisk  fra området ved 
Kangaatsiaq, Akunnaaq og fra Ikamiut - får eller har en direkte indflydelse på Disko-
bugt-kvoten?

Begrundelse:

Svarskrivelsen til medlem af Inatsisartut Hans Enoksen’s § 37-spørgsmål nr. 2013-049 er 
interessant, idet det i svaret oplyses at muligheden for en evt. forhøjelse af kvoterne på 
hellefisk i forvaltningsområderne Disko, Upernavik samt i Uummannaq vil blive drøftet på et 
kommende møde i Fiskerirådet.
Jeg efterlyser derfor svar på mine spørgsmål som jeg anser for vigtige.

Vi skal stedse forsvare at fiskeripolitikken i Grønland hviler på et bæredygtighedsprincip. 
Derfor  er  det  også meget  vigtigt  at  vi  hver  gang en evt.  forhøjelse  af  hellefiskekvoter 
kommer på tale,  sørger for  at  dette  sker udfra et bæredygtighedsprincip og bygger  på 
velunderbyggede data- og undersøgelser. 
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